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وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعات تأکید کرد که 
شبکه ملی اطلاعات ظرف یک سال و از آغاز دولت 
سیزدهم پیشــرفت دو برابری داشته و بر اساس 
برنامه ریزی انجام گرفته ظرف یک سال و نیم آینده 
تلاش خواهیم کرد که این طرح را به ســرانجام 

برسانیم. 
عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، در جلسه 
بررسی سؤال مجتبی رضاخواه نماینده تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس و احمد امیرآبادی فراهانی نماینده قم و 
تعــدادی دیگر از نمایندگان از وزیر ارتباطــات درباره اقدامات 
انجام گرفته برای توسعه شبکه ملی اطلاعات، در صحن علنی 
گفت: همان طور که در جلسه رأی اعتماد عرض کردم، تحقق 
شــبکه ملی اطلاعات در صدر برنامه های وزارت ارتباطات و 
فناوری قرار دارد و بنده برای اینکه این طرح محقق شود، تمام 
منابع وزارتخانه را بسیج کرده ام و این پروژه را به اولویت نخست 

وزارت تبدیل کردم.
وی افزود: در همین راستا شورای راهبری توسعه شبکه ملی 
اطلاعات را تشکیل داده ایم که هر هفته به ریاست بنده جلسه 
تشکیل جلسه می دهد. همچنین معاون برنامه ریزی وزارتخانه را 
به عنوان دبیر این شورا انتخاب کرده ایم تا تمام منابع وزارتخانه را 

پای این برنامه بیاوریم. 
زارع پور بابیان اینکه برای تحقق شــبکه ملی اطلاعات در 
وزارت ارتباطات هفت کلان پروژه بر اســاس مصوبه شورای 
عالی فضای مجازی با عنوان طرح کلان و معماری شبکه ملی 
اطلاعات تعریف شده است گفت: در این طرح کلان وظایف 
دستگاه ها مخصوصاً وزارت ارتباطات برای تحقق شبکه ملی 
اطلاعات مشخص شده اســت. حدود 53 بند دارد که 37 بند 
آن مستقیماً متوجه وزارت ارتباطات است. ما برای تحقق این 
37 تکلیف 200 پروژه ریز و درشت تعریف کرده ایم و پیشرفت 
آن را در جلسات قرارگاهی هفتگی که در دو ماه اخیر به جلسات 

روزانه تبدیل شده است بررسی می کنیم.  
وزیر ارتباطات تصریح کرد: در نخســتین اقدام توانستیم به 

یک فهم و عدد مشــترک درباره میزان پیشرفت شبکه ملی 
اطلاعات برسیم. بیش از  100 شاخص و نشانگر در جلسات 
مفصل کارشناسی استخراج کردیم تا بتوانیم پیشرفت شبکه ملی 
اطلاعات را با یک سنجه مورد توافق با مرکز ملی شورای عالی 
فضای مجازی محضر شما نمایندگان محترم و مردم گزارش 

دهیم.
زارع پور ادامه داد: باوجود اینکه نزدیک به 10 ســال از شروع 
بحث شبکه ملی اطلاعات می  گذرد، بر اساس ارزیابی هایی که 
طبق شــاخص های مورد توافق با مرکز ملی فضای مجازی 
انجام شده اســت، علی رغم همه تلاش های صورت گرفته 
در ســال های قبل، تا زمان استقرار دولت سیزدهم این پروژه 
30 درصد پیشرفت داشته که بر اساس همین شاخص های مورد 
تائید، امروز با افتخار عرض می کنم که با تلاش شــبانه روزی 
بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات کشــور و همکاران ما در 
وزارت ارتباطات، این طرح امروز نزدیک به 59 درصد پیشرفت 
داشته است. یعنی در یک سال این پروژه دو برابر پیشرفت داشته 
است و بر اساس برنامه ریزی انجام گرفته ظرف یک سال و نیم 

آینده تلاش خواهیم کرد که این طرح را به سرانجام برسانیم.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: البته شــبکه ملی اطلاعات یک 
کار پویا اســت و باید دائم و به طور مداوم توسعه پیدا کند. اما 
اصل مسئله  که یک شبکه پرسرعت، باکیفیت و امن در گستره 
جمهوری اسلامی داشته باشیم تا خدمات پرسرعت و باکیفیت 
به مردم ارائه دهد در سقف زمانی دو سال محقق  خواهد شد. هر 
چند در صورت تداوم حمایت ها تلاش خواهیم کرد این سقف 

زمانی را کوتاه تر کنیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات همچنین در پاسخ به سوال 
دیگر مجتبی رضاخواه نماینده مردم تهران، ری، اسلامشهر و 
پردیس درباره توسعه شبکه فیبرنوری با اشاره به اینکه توسعه 
شبکه فیبرنوری جزء 7 کلان پروژه وزارت ارتباطات است، گفت: 
در 10 سال گذشته در حوزه توسعه تلفن ثابت عقب ماندگی های 
داشتیم که با برنامه ریزی انجام شده تا پایان دولت سیزدهم، 
80 درصد خانوارها و کســب و کارها تحت پوشــش شبکه 

فیبرنوری قرار می گیرند.وی با بیان اینکه دولت هشت درصد 
سهم خود را از درآمد اپراتورها به این پروژه اختصاص داده است، 
افزود: با فراهم کردن زیرساخت های حمایتی تاکنون این پروژه 
در 51 شهر و 12 استان آغاز شده و بیش از 2 میلیون خانوار نیز 
تاکنون تحت پوشش این شبکه قرار گرفته اند و تا پایان سال 

جاری این میزان به دو برابر می رسد.
زارع پور تصریح کرد: بر اساس برنامه ریزی انجام شده در سال 
آینده نیز 7 میلیون و سال بعد از آن نیز 8 میلیون خانوار تحت 
پوشش شبکه فیبرنوری قرار می گیرند تا مردم و کسب و کارها 
بتوانند طعم شیرین سرعت چند صد مگابیتی را تا پایان دولت 
سیزدهم بچشند. وی در بخش دیگری از سخنان خود درباره 
اقدامات انجام شــده برای حمایت از پیام رسان های داخلی و 
اقدامات انجام شده در این حوزه، با اشاره به راه اندازی کارگروه 
ویژه خدمات پایه در وزارت ارتباطات، افزود: یکی از برنامه های 
وزارت ارتباطات در این دوره تقویت پیام رسان ها و پلتفرم های 
داخلی اســت به طوری که نسبت به پیام رسان های خارجی 

دارای مزیت نسبی شوند. زارع پور تاکید کرد: به همین منظور 
در دو ماه گذشته جلسات کارگروه به صورت روزانه برگزار می 
شود و وضعیت پلتفرم های داخلی را کاملا رصد می کنم و تمام 
ظرفیت های موجود برای حمایت از آنها را پای کار آورده به گونه 
ای که اگر زمانی مقرر شد نسخه های خارجی مجددا فعالیت 

کنند، مردم پیام رسان های داخلی را انتخاب کنند.
وزیر ارتباطات با بیان اینکه مردم به پیام رســان های داخلی 
اعتماد کردند، گفت: پیام رسان های داخلی دارای قابلیت های 
بسیار خوبی شده اند و شاهد حضور 17 میلیون ایرانی در یک روز 
در یک پلتفرم داخلی بودیم که رکورد تاریخی است. ضمن اینکه 
در یک ماه استفاده 35 میلیون کاربر از یک پلتفرم اتفاق افتاده 
است.وی با اعلام خبر افزایش دو برابری ترافیک داخلی افزود: 
برای نخستین بار استفاده از ترافیک داخلی و خارجی که همیشه 
نسبت 30 درصد داخلی و 70 درصد خارجی بود به 60 درصد 
داخلی تغییر یافته اســت که نشان از دو برابری شدن ترافیک 

داخلی دارد و این مسیر همچنان ادامه دارد.

وی با اشاره به آیین نامه حمایت از کسب و کارهای اقتصاد 
دیجیتال که در چند روز گذشته در کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال 
به تصویب رسیده است، افزود: بر اساس این آیین نامه 30 نوع 
حمایت از کسب و کارها و مردم پیش بینی شده است که دیروز 
نیز فراخوانی برای شناسایی مشمولان این حمایت ها منتشر شد 
و به زودی کام کسب و کارها و مردم از حمایت های اعلام شده 

شیرین می شود.
وزیر ارتباطات در بخش دیگری از سخنان خود و در پاسخ به 
رضاخواه نماینده سوال کننده درباره رعایت حریم خصوصی و 
داده های مردم در پلتفرم های داخلی، گفت: حریم خصوصی 
و داده های مردم در پلتفرم های خط قرمز ماست و احدی حق 
ندارد به اطلاعات مردم دسترسی داشته باشد.وی با بیان اینکه 
حریم خصوصــی و داده های خصوصی مردم در پلتفرم  های 
داخلی خط قرمز ماســت و احدی در جمهوری اسلامی، حق 
دسترسی به اطلاعات مردم را ندارد، افزود: رهبری معظم انقلاب 
نیز در این خصوص فتوا دادند و فرمودند که دسترسی غیرمجاز 
و نقــض حریم خصوصی مردم در پلتفرم های داخلی حرمت 

شرعی دارد و این اعتقاد ماست.
زارع پور تصریح کرد: برای حفاظت از داده های مردم در پلتفرم 
های داخلی خلا قانونــی داریم که به همین منظور در دولت 
لایحه ای برای حفاظت از داده ها و حریم خصوصی مردم آماده 
شده و به زودی به مجلس ارائه می شود که امیدواریم با حمایت 

شما نمایندگان مردم با فوریت به تصویب برسد.
وی به امکانات خوبی که پلتفــرم های داخلی به مردم ارائه 
می دهند اشاره کرد و افزود: یکی از حمایت هایی که از کسب 
و کارهای داخلی بر اســاس آیین نامه مصوب انجام می شود 
تسهیل در ارائه مجوز است به طوری که حضور کسب و کارها 

در پلتفرم های داخلی به منزله دریافت مجوز است.
وزیر ارتباطات معافیت های مالیاتی دو ســاله برای کسب و 
کارهای فعال در پلتفرم های داخلی را یکی دیگر از حمایت ها 
اعلام کرد و گفت: با حمایت از کسب و کارها دیجیتال مسیر 
اقبال مردم به کسب و کارهای داخلی شدت بیشتری می گیرد.

وزیر ارتباطات در صحن علنی مجلس: 

 خدمات تجاری سازی دانش بنیان ها شبکه ملی اطلاعات در دولت سیزدهم پیشرفت دو برابری داشت 
در ۸ محور حمایت شد

بر اســاس اعلام معاونت علمی، 
فنــاوری و اقتصاد دانــش بنیان 
تجاری  خدمات  جمهوری  ریاست 
ســازی در ۸ محور به شرکتهای 

دانش بنیان ارائه می شود.
»تجاری سازی«، فرآیند تبدیل ایده به یک 
کسب و کار و در نتیجه ایجاد شغل و تولید 
ثروت است و 390 شرکت دانش بنیان با ارائه 

خدماتی از سوی معاونت علمی، در بازارسازی محصولات دانش بنیان نقش آفرینی کردند.
این خدمات در 8 حوزه »خدمات ارزیابی«، »خدمات حقوقی و مالکیت فکری«، »خدمات تبادل 
فناوری«، »خدمات توسعه بازار«، »خدمات مالی و سرمایه گذاری«، »خدمات مدیریت فناوری 
و کسب و کار«، »شتابدهی و توسعه گری نواحی نوآوری« و »خدمات سیاستگذاری« عرضه 

می شود و شرکت های دانش بنیان با کمک آنها بازار خود را گسترش می دهند.
تجاری سازی فناوری های توسعه یافته در مراکز تحقیق و توسعه شرکت ها و موسسات، یکی از 
حلقه های اصلی دستیابی به منفعت های مالی و در نتیجه بازگشت سرمایه گذاری های محسوب 
می شود. بر همین اساس معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری اقدام به 

حمایت از مجموعه هایی کرده است که در این حوزه فعالیت می کنند.
390 شرکت دانش بنیانی که طی این سال ها توانسته اند با خدمات خود به رونق زیست بوم 

فناوری و نوآوری کمک کنند و تبدیل ایده به محصول را شتاب داده اند.
در واقع، تجاری سازی فناوری، فرآیند تبدیل ایده به یک کسب و کار و در نتیجه ایجاد شغل و 
تولید ثروت است و از همین رو موفقیت در تبدیل یک ایده ذهنی به محصول یا خدمت و ورود 

آن به بازار، در گرو اجرای دقیق و موفق فرآیند تجاری سازی خواهد بود.

توقف ارائه خدمات به کسب و کارهای فاقد اینماد 
اعلام  ارتباطات  وزارت  سخنگوی 
کرد: تــا زمان تعیین تکلیف در کار 
گروه اقتصاد دیجیتــال، عدم ارائه 
خدمات به کســب و کارهای فاقد 

اینماد متوقف می شود. 
محمداحســان خرامید، سخنگوی وزارت 
ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات در صفحه 
شــخصی خود نوشــت: وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعات طی نامه ای از شــاپرک خواست عدم ارائه خدمات به کسب و کارهای فاقد 
اینماد را تا زمان تعیین تکلیف در کارگروه اقتصاد دیجیتال متوقف کند.

او همچنین نوشــت: یکی از نگرانی های کسب و کارها  برای حضور در پلتفرم های داخلی 
مشکل دریافت اینماد بود.

اولین قایق پرنده جهان طراحی و ساخته شد 
یک تاجــر آلمانی اقدام به طراحی 
و ساخت اولین قایق پرنده جهان 
کرده اســت کــه می تواند تحول 
چشمگیری در صنعت حمل و نقل 

ایجاد کند.
قایق های تفریحی و هواپیما های خصوصی 
راه های لوکســی را برای جابه جایی از یک 
مکان به مکان دیگر ایجاد می کنند؛ اما اخیرا 

یک تاجر مقیم آلمان و طراح ایتالیایی پیرپائولو لازارینی موفق به طراحی نوعی هواپیما شده که 
همزمان می تواند کابری یک قایق را داشته باشد.

این قایق هوایی مجهز به هشــت موتور الکتریکی ضد پرخش با باتری های فوق سبک و 
پنل های خورشیدی بوده و قادر است بیش از دو روز متوالی آسمان و دریا را با سرعت 60 گره 
دریایی طی کند. این قایق هوایی بادبانی کاملا از فیبر کربن ســاخته شده است که علاوه بر 

استحکام بالا، وزن سبکی نیز دارد.
در طراحی این به نوعی قایق پرنده یک اتاق نشیمن و ناهارخوری بزرگ که در ساختار مرکزی 
اژدر شکل آن قرار دارد و از طریق هشت پل کربنی )چهار پل در هر طرف( به دو بالگرد به طول 
۴5 متر متصل شده است و بادگیر هایی که حاوی 1۴,125,867 فوت مکعب هلیوم هستند که 
آن را در آسمان نگه می دارند که البته تنها کارآیی آن نیست؛ بین این دو، 10 سوئیت مهمان با 

نمای 360 درجه وجود دارد.
 کارشناسان می گویند این طراحی منحصر به فرد می تواند آینده حمل و نقل را دگرگون کند. 

اولین نمونه این هواپیما اواخر سال جاری میلادی به پرواز در خواهد آمد. 

گوشی M۰۴ سامسونگ از باند ۲.۴ گیگاهرتز پشتیبانی می کند.  
سامسونگ در مراحل پایانی توسعه  گوشی هوشمند اقتصادی 
جدیدش در ســری M یعنی گلکســی M۰۴ است و به نظر 

می رسد به زودی شاهد معرفی آن خواهیم بود.
این گوشی هوشمند اقتصادی جدید ماه جولای در بنچمارک معتبر گیک بنچ 
قــرار گرفت و پــس از آن در برخی از وب ســایت های صدور گواهینامه نظیر 

Bluetooth SIG و BIS India نیز رویت شد.
این شرکت کره ای هنوز جزئیاتی را در مورد مشخصات فنی این گوشی فاش 
نکرده، اما به لطف برخی افشاگران مشخصات کلیدی جدیدترین گوشی هوشمند 
اقتصادی سامسونگ در سری M لو رفته است. صفحه پشتیبانی سامسونگ 
گلکســی M0۴ در وب سایت رسمی سامسونگ فعال شده و این گوشی را با 

شماره مدل »SM-M0۴5F« در این وب سایت قرار داده است.
این صفحه هیچ یک از مشخصات فنی این گوشی هوشمند را ارائه نکرده، اما 
اشاره شده که این گوشی به عنوان نسخه  ری برند شده  گلکسی A0۴e که اخیراً 
در برخی بازار ها معرفی شده است، در اختیار کاربران قرار خواهد گرفت.صفحه  

راهنمای کاربری گلکســی M0۴ جزئیات زیادی از این گوشی ارائه نداده، اما 
به لطف افشاگران برخی مشخصات فنی این گوشی هوشمند فاش شده است.

طبق جدیدترین شایعات منتشر شده، گلکسی M0۴ سامسونگ با پشتیبانی 
از Wi-Fi تک بانده عرضه می شوند. آن طور که به نظر می رسد این گوشی 
هوشمند اقتصادی تنها از باند 2.۴ گیگاهرتز پشتیبانی می کند و خبری از باند 
5 گیگاهرتز نخواهد بود. همچنین سیستم عامل اندروید 12 به صورت پیش فرض 
 OneUI روی این گوشــی هوشــمند نصب خواهد شــد که رابط کاربری

۴.0 سامسونگ را اجرا خواهد کرد.
گلکسی M0۴ سامسونگ مجهز به نمایشگر 5.7 اینچی LCD است که 
از رفرش ریت 90 هرتزی، رزولوشــن 1520 در 720 پیکسل، حداکثر روشنایی 
 ppi 295 نمایشگر 600 نیت، نســبت بدنه به تصویر 19:9 و تراکم پیکسلی
پشتیبانی خواهد کرد. غول فناوری کره ای طبق معمول از گوریلا گلس ویکتوس 
که در برابر ضربات مقاومت بســیار خوبی دارد، به عنوان محافظ نمایشگر این 

گوشی استفاده خواهد کرد.
حفره  نمایشگر نیز پذیرای دوربین سلفی این گوشی هوشمند اقتصادی خواهد 

بود. در پنل جلویی این گوشــی یک سنسور 8 مگاپیکسلی سلفی قرار خواهد 
گرفت که کاربران می توانند از آن برای برقراری تماس های ویدیویی و گرفتن 
عکس های سلفی بهره ببرند. همچنین از آن جایی که جنس نمایشگر این گوشی 
از نوع LCD است، اسکنر اثر انگشت روی دکمه ی پاور این گوشی اقتصادی 

ادغام خواهد شد.
طبق اطلاعاتی که پیش تر از بنچمارک گیک بنچ فاش شــده، سامسونگ از 

 PowerVR Rogue مدیاتک با پردازنــده  گرافیکی G35 پردازنده  هلیو
GE8320 به عنوان قلب تپنده  این گوشــی هوشمند بهره خواهد برد. تراشه  
مذکور به هشت هسته ی ARM Cortex-A53 با فرکانس 2/3 گیگاهرتز 
مجهز شده که هر هشت هسته ی آن با فرکانس کاری یکسان به انجام وظیفه 

می پردازند. 
همچنین احتمالاً در کنار تراشه  هلیو G35 مدیاتک شاهد قرارگیری 3 گیگابایت 
حافظه  رم و 6۴ گیگابایت حافظه ی داخلی خواهیم بود که با بهره گیری از درگاه 
کارت حافظه  میکرو SD کاربران می توانند فضای ذخیره ســازی این گوشی 
هوشمند اقتصادی را افزایش دهند. گلکسی M0۴ در تست های چند هسته ای و 
تک هسته ای بنچمارک توانسته به ترتیب 3556 و 802 امتیاز کسب کند. پیش 
بینی می شود گوشی جدید سامسونگ دارای یک باتری با ظرفیت 5000 میلی آمپر 

ساعت باشد که با شارژر 15 واتی انرژی مجدد آن تأمین می شود.
غول فناوری کره ای احتمالاً در قاب پشتی این گوشی هوشمند سیستم دوربین 
دور سنسوره را تعبیه کرده است که دوربین اصلی آن یک سنسور 13 مگاپیکسلی 
خواهد بود و در کنار آن نیز سنسور 2 مگاپیکسلی عمق میدان قرار خواهد گرفت.

محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق به تولید 
دارویی برای کنترل قندخون آنی در دیابتی ها شدند.
به گزارش مهر، یکی از شرکتهای دانش بنیان مستقر در پارک 
فناوری پردیس موفق به تولید »متفورمین آهسته رهش« شده 
است. این دارو با 2 مکانیسم قند خون بیماران دیابتی را کنترل 

می کند. 2 مولکــول دارویی در یک دوز دارویی وجود دارد. با 
مکانیسم رهایش کنترل شده هم قند خون آنی و هم قند خون 
طولانی مدت بیمــاران دیابتی را کنترل می کند. از طرفی از 
مصرف چندین دارو در روز توسط مبتلایان به دیابت جلوگیری 

می شود.

ایــالات متحده آمریکا از جمله کشــورهای خارجی دارنده 
دانش فنی ساخت این محصول است و این محصول به لحاظ 

ویژگی های دارویی کاملا مشابه نمونه آمریکایی است.
شدت تأثیرگذاری محصول در خنثی سازی تحریم ها، قطع یا 
کاهش وابستگی به خارج و همچنین رفع نیازهای استراتژیک 

کشور از جمله مزیتهای این دارو به شمار می رود. این فراورده 
با کنترل مناسب قند خون، هزینه های نظام سلامت در درمان 

بیماران دیابتی را کنترل می کند.
بر اســاس اعلام مدیران این شــرکت حجم بازار ســالانه 

محصول) ریال( برابر با 100 میلیارد ریال است.

قابلیت گوشی M04 سامسونگ فاش شد 

کنترل فوری قند خون بیماران دیابتی با محصولی ایرانی

اخبار کوتاه 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
استان قم گفت: شهرستان جعفرآباد 
35 روســتای بالای ۲۰ خانوار دارد 
و پوشــش تلفن ثابت در 97درصد 
روستاها برقرار شده و اینترنت ثابت 
خانگــی در 65 درصد روســتاها به 

بهره برداری رسیده است. 
جواد غلام پور مدیــرکل ارتباطات و فناوری 
اطلاعات اســتان قم در جلسه شورای مدیران 
ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم، هدف از 

حضور در شهرستان جعفرآباد را بررسی وضعیت ارائه خدمات ارتباطی و فناوری 
اطلاعات در شهرســتان و نیز تشریح برنامه های ارتباطی آینده برای توسعه 

فیبرنوری برشمرد.
وی از اختصاص اعتبار بیش از 10 میلیارد ریالی برای توسعه روستاهای جعفرآباد 
از محل طرح خدمات عمومی اجباری روســتایی خبر داد و گفت: شهرستان 
جعفرآباد 35 روســتای بالای 20 خانوار دارد و پوشش تلفن ثابت در 97درصد 
روستاها برقرار شده و اینترنت ثابت خانگی در 65 درصد روستاها به بهره برداری 

رسیده است. 
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم بیان کرد: بیش از 70 درصد 
روســتاهای بالای 20 خانوار از اینترنت پرسرعت های وب بهره مند شده اند 
و 100 درصد روســتاهای بالای بیست خانوار به اینترنت سیار حداقل یکی از 

کارورهای ارتباطی متصل شده اند.
غلام پور ضمن قدردانی از فرماندار شهرستان جعفرآباد به خاطر رفع موانع اجرای 
پروژه های ارتباطی، گفت: با پیگیری های انجام شده رومینگ بین کارورهای 
تلفن همراه، مشکل عدم آنتن دهی برخی کارورها در برخی روستاها برطرف 
شده است و بیش از ۴0 درصد روستاها از پوشش نسل چهارم تلفن همراه اول 

و 30 درصد از پوشــش نســل چهارم ایرانسل 
برخوردار هستند.

وی باتوجه به معرفی سامانه 195  به مردم، از 
افزایش 100 درصدی شکایات در سامانه 195 و 
افزایش 20 درصدی رضایت و کاهش رسیدگی 

به شکایات از 10 روز به کمتر از 2 روز خبر داد.
عبداللهــی فرماندار شهرســتان جعفرآباد با 
اشــاره به عزم جدی دولت بر توسعه ارتباطات 
و هوشمندســازی خدمات گفت: گســتردگی 
شهرستان جعفرآباد و مطالبه مردم، ایجاب می 
کند تا نیاز روستاهای شهرستان به پوشش اینترنت ثابت و همراه با فناوری به 

روز برطرف شود.
وی با بیان اینکه شهرستان جعفرآباد آماده همکاری همه جانبه با مجموعه 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و کارورهای بخش خصوصی برای توسعه 
امکانات در این شهرستان به ویژه در روستاهاست، گفت: ما آماده ایم در خصوص 
هماهنگی سایر دستگاه ها، رفع موانع و مسائل و جلب مشارکت های مردمی که 
نقطه قوت شهرستان جعفرآباد نسبت به سایر نقاط استان است، همکاری داشته 

باشیم تا بتوانیم دستیابی به اهداف را تسریع ببخشیم.
در ادامه باقری منش مدیرکل پســت استان نیز با اشاره به خدمات جی نف و 
تطبیق کد پستی ها گفت: مرسولات وارده بیش از 8000 به جعفرآباد وبیش از 

3500 صادره در حوزه خرید اینترنتی بوده است.
همچنین حاج عینی مدیر مخابرات منطقه با اشاره به ضریب نفوذ پوشش تلفن 
ثابت 3۴ درصدی در جعفرآباد ادامه داد: 11 هزار و 618 پورت ثابت در شهرستان 

جعفرآباد نصب شده است که بیش از 7 هزار پورت فعال شده است. 
وی تصریح کرد: 28 روستای جعفرآباد به فیبرنوری متصل شده اند و ضریب 

نفوذ اینترنت ثابت 39 درصد است که شامل 2۴79 مشترک اینترنت است. 

مدارگرد» مارس اکســپرس« علاوه 
بر اکتشــافات خود در سطح مریخ، 
داده های هفــت ماموریت دیگر را نیز 

ثبت کرده است.
هنگامی که یک مریخ نورد در حال کاوش در 
ســطح مریخ است، داده ها را مستقیما به زمین 
ارسال نمی کند. این کار به دو دلیل بدین صورت 
انجام می شود. نخست این که مریخ نورد به یک 
آنتن بزرگ و قوی نیــاز دارد که اضافه کردن 
آن دست وپاگیر و پرهزینه است و دوم این که 

به دلیل چرخش زمین و مریخ، هر مکانی روی ســطح ممکن است در جهت 
اشتباه قرار بگیرد. بنابراین، برای بازگرداندن داده ها از مأموریت های سطح مریخ، 
شــبکه ای از مدارگرد های مریخ استفاده می شوند که داده ها را از کاوشگر ها و 
فرودگر ها جمع آوری می کنند و آن ها را به زمین می فرستند. این فضاپیما ها که به 
عنوان »شبکه رله مریخ” )Mars Relay Network( شناخته می شوند، 
علاوه بر نقش علمی خود در رصد سیاره سرخ، وظایف رله کردن یا انتقال داده ها 

را نیز بر عهده دارند.
 )Mars Express( ”یکی از این مدارگرد ها موسوم به »مارس اکسپرس
متعلق به »آژانس فضایی اروپا” )ESA(، اخیرا رکورد جدیدی را برای انتقال 

داده های هفت مأموریت مختلف سطح مریخ به ثبت رسانده است.
مارس اکسپرس از زمان ورود خود به مریخ در دسامبر 2003، داده های شش 
مأموریت ناسا شامل چهار مریخ نورد و دو فرودگر و یک مریخ نورد چینی را ارسال 

کرده است.
فضاپیما هایی که در مریخ کار می کنند، به گونه ای طراحی شده اند که به واسطه 

ارتباطات رادیویی بتوان با آن ها همکاری کرد.
بنابراین، ماموریت های سطح مریخ و مدارگرد های ساخته شده توسط آژانس های 

فضایی گوناگون می توانند با یکدیگر ارتباط برقرار 
کنند. این ســطح از همکاری بین المللی بدان 
معناست که داده های یک مریخ نورد را می توان 
توسط هر مدارگردی که نزدیکترین است، حتی 

اگر از کشور دیگری باشد، منتقل کرد.
 ،)James Godfrey( ”جیمز گادفــری“
مدیر عملیات فضاپیمای مارس اکســپرس در 
مرکز کنترل ماموریــت آژانس فضایی اروپا در 
بیانیه ای گفت: رله داده، بخش اساسی اکتشاف 
مریخ است. ما مفتخریم که مارس اکسپرس طی 
سالیان متمادی، نقشی در شبکه رله داده بین سازمانی ماموریت های مریخ ایفا 

کرده و ماموریت های بسیاری را پشتیبانی کرده است.
این شبکه برای حمایت از ماموریت های آینده به سیاره سرخ، مانند ماموریت 

»بازگشت نمونه مریخ” )Mars Sample Return( حیاتی خواهد بود.
مارس اکســپرس، داده های مریخ نورد های کوچک »اسپیریت” )Spirit( و 
»فرصت” )Opportunity( ناســا را که زمین شناسی مریخ را از نزدیک با 
فرودگر های »فینیکس” )Phoenix( و »این سایت” )InSight( بررسی 
کرده اند، مخابره کرده است. این فرودگرها، تاریخچه آب و ساختار داخلی سیاره 

سرخ را بررسی کردند.
همچنین، اطلاعاتی نیز از مریخ نورد های »کنجــکاوی” )Curiosity( و 
»اســتقامت” )Perseverance( منتقل شده اند که در حال حاضر به دنبال 

یافتن شواهدی از زندگی باستانی در آنجا هستند.
بنا بر اعلام دیجیتال ترندز، علاوه بر این، مارس اکســپرس در سال گذشته، 
یک آزمایش ارتباط با مریخ نورد چینــی »ژورونگ” )Zhurong( انجام داد 
و روش جدیدی را برای ارســال داده ها به روش یک طرفه در مقابل روش دو 

طرفه آزمایش کرد.

 65درصد از روستاهای جعفرآباد
 تحت پوشش اینترنت خانگی است 

 ثبت داده های ۷ ماموریت مریخ 
توسط »مارس اکسپرس«

غول اینترنتی آمازون سرگرم برنامه ریزی 
برای اخراج حــدود ۱۰ هزار کارمند در 

موقعیت های اداری و فناوری است. 
این اخراج انبوه که روزنامه نیویورک تایمز پیش تر 
گزارش کرده بــود، معادل حدود ســه درصد از 
کارمندان اداری آمازون است. منابع آگاه به رویترز 
گفتند: شمار دقیق اخراج ها ممکن است تغییر کند 
زیرا واحدهای آمازون سرگرم مرور اولویت هایشان 
هســتند.یک منبع آگاه به رویترز اظهار کرد: این 
فروشــگاه اینترنتی قصد دارد مشاغل را در واحد 

دستگاه های خود که گجت های دستیار صوتی الکسا و دوربین های امنیتی خانگی 
را تولید می کند و همچنین در واحدهای منابع انسانی و خرده فروشی تعدیل کند. 
هنوز معلوم نیست آمازون چه زمانی کارمندانش را از این تصمیم مطلع می کند.این 
منبع آگاه علت اخراج های گسترده در آمازون را فضای اقتصاد کلان نامعلوم پیش 
روی آمازون و شرکت های دیگر خواند.این خبر پس از موج گسترده اخراج در بخش 
فناوری منتشر می شود که پس از استخدام های سریع، اکنون نگران رکود است. متا 
پلتفرمز که شرکت مادر فیس بوک است، هفته گذشته اعلام کرد بیش از 11 هزار 

موقعیت شــغلی معادل 13 درصد از کارکنانش را 
حذف خواهد کرد.آمازون که در سیاتل مستقر است، 
کندی رشد فروش در فصل فروش تعطیلات را 
پیش بینی کرده است.  برایان اولساوسکی، مدیر 
مالی آمازون ماه گذشته به خبرنگاران گفت: این 
شرکت نشانه های محدود شدن بودجه خانوار برای 
خرید را مشــاهده کرده و همچنان درگیر تورم  و 
هزینه های بالای انرژی است. آمازون اعلام کرده 
است استخدام کارکنان اداری را به مدت چند ماه 
متوقف خواهد کرد.طبق گزارش هفته گذشــته 
روزنامه وال استریت ژورنال، واحد دستگاه های آمازون طی سال های اخیر بیش از 
پنج میلیارد دلار ضرر عملیاتی داشته است. این شرکت در حال بررسی قابلیت های 
جدید برای الکساست در حالی که بعضی از مشتریان از این دستیار صوتی تنها برای 
معدودی از وظایف استفاده می کنند.با در نظر گرفتن کارکنان انبارها و حمل و نقل 
که شمار کارمندان آمازون را تا 30 سپتامبر به بیش از یک میلیون و 500 هزار نفر 
رساندند، تعدیل برنامه ریزی شده شامل کمتر از یک درصد از کارکنان بخش خرده 

فروشی می شود.

ســاعاتی قبل یکی از مشهورترین 
افشاگران با انتشار یک ویدیو در کانال 
یوتیوب خود طراحی اولین گوشــی 
تاشوی گوگل موسوم به پیکسل فولد 

را لو داد. 
جان پروسر که یکی از مشهورترین افشاگران 
محسوب می شود، ساعاتی قبل با انتشار یک 
ویدیــو در کانال یوتیوب خــود طراحی اولین 
گوشی تاشوی گوگل موسوم به پیکسل فولد را 
لو داد. البته ممکن است این گوشی تحت عنوان 

پیکسل نوت پد راهی بازار شود.
همین ابتدا باید بگوییم که این رندر ها بر اساس فایل های CAD نیستند و 
این افشاگر اعلام کرده که بر اساس تصاویر دریافتی و دیگر اطلاعات ارائه شده، 
این رندر ها را ایجاد کرده است؛ بنابراین ممکن است در برخی جزئیات با گوشی 
نهایی فرق داشته باشد. اما در کل به نظر می رسد گوشی تاشوی گوگل چنین 

شکل و شمایلی خواهد داشت.
طبق این رندرها، پنل پشتی این گوشی یادآوری گوگل پیکسل 7 پرو است 

و ماژول دوربین آن تفاوت زیادی با این گوشی 
ندارد. این افشاگر مدعی شده است که گوشی 
مورد نظر از بدنه  مبتنی بر شیشــه و فلز بهره 
می برد. در بخش داخلی شاهد حاشیه های ضخیم 
نمایشگر هستیم و در سمت راست بخش فوقانی 
نمایشگر دوربین سلفی تعبیه شده است. در حفره  
نمایشگر بیرونی که در بخش مرکزی قسمت 
 فوقانی آن تعبیه شده یک دوربین سلفی قرار 

گرفته است.
این افشاگر می گوید که گوشی مورد نظر به 
عنوان پیکســل فولد به دست کاربران می رسد و نام پیکسل نوت پد برای آن 

انتخاب نشده است.
این گوشی قرار نیست قیمت پایینی داشته باشد؛ بنابراین مانند گلکسی زد فولد 

گوگل قصد دارد برای آن قیمت بسیار بالایی حدود 1800 دلار در نظر بگیرد.
اگر ادعای این افشاگر صحت داشته باشد، اواسط 2023 در رویداد I/O شاهد 
رونمایی از این گوشی خواهیم بود و بنابراین بدون شک تا آن زمان اطلاعات 

زیادی از این گوشی فاش می شود.

اخراج هزاران کارمند توسط آمازون لو رفتن طراحی اولین گوشی تاشوی گوگل 

) آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی (

برابــر آراء صــادره هیــات تعییــن تکلیــف مســتقر در ثبــت اســناد و امــاک 
شهرســتان ســنندج تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضیــان ذیــل تاییــد 
ــه  ــه فاصل ــت ب ــن وســیله مشــخصات امــاک در دو نوب ــذا بدی ــده ل گردی
15 روز جهــت اطــاع عمــوم آگهــی مــی گــردد. در صورتــی کــه اشــخاص 
ــان اعتراضــی داشــته باشــند  ــت متقاضی ــه صــدور ســند مالکی نســبت ب
مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی و در روســتاها از تاریــخ الصــاق 
در محــل تــا مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم نماینــد 
و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض 
دادخواســت خــود را بــه مرجــع قضایــی تقدیــم و گواهــی اخــذ و تحویــل 
ــور و  ــدت مذک ــی اســت در صــورت انقضــای م ــد. بدیه ــت نماین اداره ثب
عــدم وصــول اعتــراض ســند مالکیــت طبــق مقــررات صــادر خواهــد شــد. 
ــت.صادره  ــه دادگاه نیس ــرر ب ــه متض ــع مراجع ــت مان ــند مالکی ــدور س ص

ســنندج
1-  ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی بــه نــام آقــای محمــد امیــن 
یوســفی  فرزنــد نبــی الــه  صــادره ســنندج تحت پــاک  86  فرعــی از 52 
ــه مســاحت ششــدانگ 3526/10   ــی بخــش ده منطقــه 2 ســنندج ب اصل
ــه شــماره 13144 مورخــه 42/6/25  ــه ب ــع  جــزء نســق زارعان ــر مرب مت

بــه نــام آقــای نبــی الــه یوســفی  بــه آدرس ســنندج روســتای گرمــاش
ــن یوســفی   ــای محمــد امی ــام آق ــه ن ــاغ  ب ــه ب ــک قطع 2-  ششــدانگ ی
فرزنــد نبــی الــه  صــادره ســنندج تحــت پــاک  85  فرعــی از 52 اصلــی 
ــر  ــدانگ 9258/5  مت ــاحت شش ــه مس ــنندج ب ــه 2 س ــش ده منطق بخ
مربــع  جــزء نســق زارعانــه بــه شــماره 13144 مورخــه 42/6/25 بــه نــام 

ــه یوســفی  بــه آدرس ســنندج روســتای گرمــاش آقــای نبــی ال
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) آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی (

برابــر آراء صــادره هیــات تعییــن تکلیف مســتقر در ثبت اســناد و اماک شهرســتان ســنندج 
تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضیــان ذیــل تاییــد گردیــده لــذا بدین وســیله مشــخصات 
ــه فاصلــه 15 روز جهــت اطــاع عمــوم در روزنامــه کثیرالانتشــار و  امــاک در دو نوبــت ب
ــه صــدور ســند مالکیــت  محلــی آگهــی مــی گــردد. در صورتــی کــه اشــخاص نســبت ب
متقاضیــان اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریخ انتشــار اولیــن آگهی و در روســتاها 
از تاریــخ الصــاق در محــل تــا مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم نماینــد و 
پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را 
بــه مرجــع قضایــی تقدیــم نمــوده و گواهــی اخــذ و تحویــل اداره ثبــت نمایند. بدیهی اســت 
در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض ســند مالکیــت طبــق مقــررات 

صــادر خواهــد شــد. صــدور ســند مالکیــت مانــع مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت.
بخش 11 :

1- ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی بــه نــام آقــای اســداله فرزیــن فرزنــد عبدالــه  
شــماره شناســنامه 4 صــادره مریــوان کــد ملــی 3821284511  تحــت پــاک 354  فرعی 
از 48 اصلــی بخــش 11 کاتــرزان  بــه مســاحت 9267/40  متــر مربــع کــه از نســق آقــای 

ســلیمان محمــدی  بــه آدرس ســنندج روســتای برقــرو زمیــن مشــهور بــه اختــه خــان
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